

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 315b07

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press

47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom



Council of Europe supports third "Night of the Museums": Saturday 19 May

Strasbourg, 15.05.2007 - The Council of Europe is offering its patronage for the third year running to a Europe-wide initiative to encourage more young people to visit museums. More than two thousand museums in 39 countries will open their doors free of charge from sunset on Saturday 19 May until one o'clock the following morning, and will put on special musical and theatrical events to mark the occasion.

European cities taking part in this year's event include Baku, Brussels, London, Paris, Strasbourg, Zagreb, Bratislava, Barcelona, Madrid, Lisbon, Belgrade, Tallinn, Budapest, Venice, Lugano, Vilnius, Cracow, Warsaw and Bucharest.

"The Council of Europe is delighted to support this event, which aims at attracting a new public who might not ordinarily visit a museum" said Council of Europe Secretary General Terry Davis. "At the Council of Europe we believe culture is for everyone. Extending the opening hours, offering free admission and an imaginative programme of entertainment are excellent ways of reaching this wider, and in particular, younger public, which we believe will discover an exciting new world of knowledge and cultural insights in the museums taking part in this initiative".

For more information, please visit www.nuitdesmusees.culture.fr or www.coe.int

Le Conseil de l'Europe soutient la troisième édition de « La Nuit des Musées », samedi 19 mai

Strasbourg, 15.05.2007 - Pour la troisième fois le Conseil de l'Europe soutient et accorde son patronage à une initiative européenne visant à encourager les jeunes à visiter les musées. Plus de 2000 musées dans 39 pays ouvriront gratuitement leurs portes samedi 19 mai du coucher du soleil jusqu'à une heure du matin. Ils deviendront pour l'occasion des scènes de spectacles, de théâtre, de lectures et de chants.

De grandes villes européennes telles Baku, Bruxelles, Londres, Paris, Strasbourg, Zagreb, Bratislava, Barcelone, Madrid, Lisbonne, Belgrade, Tallinn, Budapest, Venise, Lugano, Vilnius, Varsovie, Cracovie et Bucarest participeront à cette manifestation.

« Le Conseil de l'Europe est ravi de soutenir cet événement qui vise à attirer un nouveau public peu accoutumé à visiter un musée », a déclaré le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe, Terry Davis. « Au Conseil de l'Europe, nous pensons que la culture s'adresse à tous. L'allongement des heures d'ouverture, la gratuité de l'entrée et un programme imaginaire de divertissement sont d'excellents moyens de toucher ce public plus large, en particulier les jeunes qui, en participant à cette initiative, découvriront sans doute un nouveau monde passionnant de connaissances et de richesses culturelles ».

Pour plus d'informations : www.nuitdesmusees.culture.fr ou www.coe.int

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.